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Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, potpredsjedniku Vlade 
Crne Gore, gospodinu Dritanu Abazoviću, postavijam sljedeće

POSLANIČKO PITANJE:

Kako ocjenjujete Vašu posjetu Sjedninjenim Američkim Državama?

Na čemu je bio fokus razgovora i kakva su očekivanja naših američkih partnera? 

Šta možemo očekivati kao rezultat same posjete?

Obrazloženje ću dati na sjednici.

U skladu sa Poslovnikom očekujem i pisani odgovor.

Miloš Konatar
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SKUPŠTINA CRNE GORE 
Gospodin Aleksa Bečlć, predsjednik

Predmet: Odgovor na poslaničko pitanje poslanika Miloša Konatara

Na osnovu čl.187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, poslanik Miloš Konatar, postavio 
je potpredsjedniku Vlađe sljedeće;

POSLANIČKO PITANJE

„Kako ocjenjujete Vašu posjetu Sjedinjenim Američkim Državama? Na čemu je bio 
fokus razgovora i kakva su očekivanja naših američkih partnera?

Šta možemo očekivati kao rezultat same posjete?"

Na postavljeno poslaničko pitanje, u skladu sa članom 191 Poslovnika 
Skupštine Crne Gore, potpredsjednik Vlade daje sljedeći:

ODGOVOR

Uvaženi poslaniče Konatar,

Kao potpredsjednik Vlade Crne Gore zajedno sa ministrom vanjskih poslova 
gospodlnom Đorđem Radulovićem, boravio sam u radnoj posjeti Sjedinjenim 
Američkim Državama 18-23. oktobra 2021. godine, koja je ujedno bila i prva zvanična 
posjeta predstavnika Viade Crne Gore Stejt Dipartmentu od početka Covid krize.

Za vrijeme posjete, crnogorska delegacija se u Vašingtonu sastala sa: Vendi Šerman, 
zamjenicom državnog sekretara, Karen Donfrld, pomoćnlcom državnog sekretara za 
evropska i evroazijska pitanja, Gabrijelom Eskobarom, zamjenikom pomoćnika 
državnog sekretara za evropska i evroazijska pitanja, kao i Džesikom Stern, 
specijalnom izaslanicom SAD za unaprjeđenje prava LGBTIQ+ osoba, Šanti Kalatil, 
koordinatorkom za demokratiju i Ijudska prava u Savjetu za nacionalnu bezbjednost.



Tesom Mekiniri, direktorkom za demokratiju u Savjetu za nacionalnu bezbjednost i 
Robin Bruks, direktorkom za Balkan i Centralnu Evropu u Savjetu za nacionalnu 
bezbjednost i članovima Atlantskog savjeta.Takođe, boravak u Sjedinjenim Američkim 
Državama obuhvatio je i posjetu Njujorku, gdje smo se kao delegacija sastali sa 
generalnim sekretarom Ujedinjenih nacija Antoniom Gutierešom, predsjednikom 
Generalne skupštine Ujedinjenih nacija Abdulom Šahidom, kao i sa predstavnicima 
crnogorske dijaspore koji žive i rade u SAD.

Crnogorska delegacija je tokom razgovora akcentovala da se vanjska politika CG neće 
promijeniti, te da ostaje u potpunosti usklađena sa vanjskom politikom EU, a Crna 
Gora pouzdan partner NATO. Vlada CG će tijesno sarađivati sa EU i NATO 
partnerima, što će istovremeno i činiti crnogorske institucije jačim i nezavisnijim. 
Govoreći o važnosti prve demokratske smjene vlasti u istoriji Crne Gore koja se desila 
na izborima 2020. godine, istakao sam da je srušen crnogorski "berlinski zid” koji je 
simbolizovao slabe institucije, korupciju i kriminal. U tom smislu, najveća prednost 
prošlogodišnje smjene vlasti jeste to što su građani dobiii suverenitet i što sada vjeruju 
da je vlast smjenjiva na demokratskim izborima.

SAD je najvažniji strateški saveznik i prijateljska zemlja sa kojom Crna Gora dijeli 
evroatianski sistem vrijednosti, te je između ostalog tokom posjete ukazana važnost 
podrške koju Stejt Dipartment pruža Crnoj Gori u ispunjavanju obaveza u okviru 
evropskih integracija, naročito kada su u pitanju borba protiv organizovanog kriminala 
i visoke korupcije.

Zvaničnici Stejt Dipartmenta su tom prilikom iskazali podršku SAD suverenoj, 
inkluzivnoj i evroatlantski orijentisanoj Crnoj Gori, zatim očekivanje da će Vlada 
„cijenjenog NATO saveznika" imati kao prioritet u radu reforme neophodne za 
ubrzanje evropskog puta Crne Gore, i konačno pohvalili rezultate koje je Crna Gora 
postigla u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije, naročito istorijsku zapljenu 
1.4 tone kokaina i suzbijanje šverca cigareta koji je donedavno išao preko crnogorske 
Luke Bar.

Ocjenjujem da je radna posjeta Vašingtonu potvrdila odlične političke i ekonomske 
odnose dvije NATO saveznice, posvećenost Crne Gore ubrzanju evropskog puta, ali 
i zaštiti Ijudskih prava ranjivih kategorija stanovništva. Takođe, predstavljala je i priliku 
za uspostavljanje komunikacije sa nedavno potvrđenim zvaničnicima u američkoj 
administraciji, koji imaju značajnu ulogu u profilisanju američke politike prema regionu 
Zapadnog Balkana i Crne Gore, sa kojima će se i u narednom periodu nastaviti 
intenzivni politički dijalog koji dvije države tradicionalno njeguju. Dodatno, vjerujem da 
će se radna posjeta pokazati veoma značajnom i sa aspekta unaprjeđenja 
multilateralnog pozicioniranja Crne Gora.

DSJEDNIKVLADE

#
^GORIC^




